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Svar på remiss kring politisk organisation i Ånge kommun 

 

Målen med att genomföra en förändring av den politiska organisationen i Ånge kommun uppges 
vara:  

• Stärka den politiska styrningen och ledningen 
• Öka helhetsansvaret 
• Effektivisera resursutnyttjandet 
• Tydliggöra den politiska organisationen 
• Öka intresset för politiskt deltagande 

Utifrån detta vill Vänsterpartiet Ånge framföra ett antal frågor och farhågor som vi menar behöver 
genomlysas och besvaras innan arbetet med en eventuell omorganisation kan genomföras. Dessa 
listas nedan, men vi vill särskilt trycka på att vi befarar en försämrad demokrati och insyn, framför 
allt för mindre partier. Detta kan direkt motverka att öka intresset för politiskt deltagande och vi 
anser att det finns en risk för att kommuninvånarna upplever en ytterligare “elitifiering” av 
politikerorganisationen, då färre personer kommer representera dem. Medborgarna kan då uppleva 
sig ännu mer distanserade från det politiska arbetet i kommunen, vilket vi menar vore direkt 
kontraproduktivt.  

Frågor som Vänsterpartiet vill få besvarade:  

• Hur ser de ekonomiska kalkylerna för omorganisationen ut, både vad gäller den politiska och 
tjänstemannaorganisationen? Vad kostar det att göra förändringen (t ex konsultarvoden 
etc.)? 

• Hur anses målen ovan uppfyllas genom att denna omorganisation genomförs? Vad är det i 
nuvarande organisation som gör att den inte upplevs fungera tillfredställande? Vi behöver 
inte en förändring utan noggrann analys - förändring för förändringens skull är sällan bra.  

• Vi kommer att stå inför en tid, minst ett år, med förvirring i organisationen, oavsett när 
förändringen genomförs. Detta gäller både den politiska organisationen och 
tjänstemannaorganisationen. Vi anser att det, innan beslut om genomförande tas, måste 
finnas en tydlig tanke med hur tjänstemannaorganisationen ska göras om för att minska 
denna förvirring och skapa en så smidig förändring som möjligt.  

• Är det rätt tidpunkt för detta just nu, med tanke på Covid19-pandemin? Vi menar att det just 
nu är viktigare än någonsin med stabilitet. Vi är dessutom på väg in i en rekrytering av 
kommunchef – en person som vi menar är en nyckelfigur i en eventuell förändringsprocess.  

• Vi vill ifrågasätta den tänkta fördelningen med nio ordinarie och 22 ersättare i 
Kommunstyrelsen utifrån ovan uttryckta farhåga om försämrad representation och 
demokratisk process.  

 

Dag som ovan,  

Vänsterpartiet Ånge 
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